

P R E F A C E

For me as the leader of the IUFRO Subject-Group S4.01-00 it is a pleasant duty to thank all participants for their active participation and their contribution to the success of the meeting "Forest Growth Modelling and Simulation" in Vienna from 4th to 8th of October, 1982.

Warmest thanks should be expressed all colleagues who did not avoid the troubles of preparation and presentation of a paper. The publication of these papers in a special edition of the "Mitteilungen der Forstlichen Bundesversuchsanstalt" should make possible the propagation of the valuable ideas beyond the range of participants.

Vienna, November 1982

Josef POLLANSCHÖTZ

V O R W O R T

Als Leiter der IUFRO-Fachgruppe S4.01-00 ist es mir eine angenehme Pflicht allen Teilnehmern für die aktive Mitwirkung und für ihren Beitrag zum Gelingen der Tagung "Forest Growth Modelling and Simulation" in Wien, vom 4. - 8. Oktober 1982 recht herzlich zu danken.

Ganz besonderer Dank gilt allen Kollegen, die die Mühe der Vorbereitung und Abhaltung eines Vortrages nicht gescheut haben. Die Publikation der Beiträge in diesem Mitteilungsheft soll eine Verbreitung des wertvollen Gedankengutes über den Teilnehmerkreis dieser Tagung hinaus ermöglichen.

Wien, November 1982

Josef POLLANSCHÖTZ